
         R O M Â N I A                                        
  JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
     CONSILIUL LOCAL 

 
PROCES – VERBAL 

încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara din  data de 8.08.2007 

 
   Conducerea şedinţei este exercitată de d-nul BAR SORIN DANIEL care a 

fost ales preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara 
nr.159/2007 adoptată prin votul deschis al majorităţii consilierilor locali în funcţie. Durata 
mandatului preşedintelui de şedinţă este de 2 luni. 

 
 D-nul Bar Sorin Daniel : 

              „Dăm citire rugăciunii „Tatăl Nostru” 
 Domnilor consilieri, 
 Declar deschisă şedinţa de astăzi a Consiliului local al municipiului 

Hunedoara, anunţându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-au înregistrat prezenţa până la 
această oră un număr de  20 consilieri  (lipseşte  motivat d-nul consilier local Gyorfi Jeno). 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept: dl. primar Nicolae 
Schiau, dl. viceprimar Simion Jitian, dl. secretar Aurel Raţă-Bugnariu. 

Ca invitaţi participă d-na director economic Mirea Liana,  d-nul Bilei Lucian – 
şef Serviciul Urbanism, Amenajarea Teritoriului, Disciplina în Construcţii şi Cadastru,  d-
nul Demeter Lehel - şef Serviciu Administrarea Domeniului Public şi Privat, d-ra Ricea 
Suzana – Coordonator Compartiment Integrare Europeană, precum şi presa locală. 

 
Domnul primar prezintă ordinea de zi . 
Se supune la vot ordinea de zi , care se aprobă în unanimitate. 
 
D-nul Bar Sorin Daniel : 
 „Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, rog pe domnii 

consilieri care au un interes patrimonial, fie personal, fie prin soţ, soţie, afin sau 
rude până la gradul IV inclusiv, în problemele supuse dezbaterilor Consiliului local, 
să anunţe înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, pentru a se consemna în 
procesul verbal (art.46 alin.1 din Legea administraţiei publice locale nr.215/2001, 
republicată). 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul local 
cu încălcarea dispoziţiilor art.46 alin.(1) din Legea administraţiei publice locale 
nr.215/2001, republicată sunt nule de drept.” 
 
 

La punctul 1 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul majorităţii 
consilierilor prezenţi).  

- d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

„La punctul 1 pe ordinea de zi avem un proiect privind ajustarea preţurilor şi 
tarifelor practicate de S.C. Salub S.A. Ploieşti – Punct de lucru Hunedoara, pentru 
prestarea serviciilor publice de salubrizare. Este un proiect care  a fost pus pe site-ul 
instituţiei în data de 3.07.2007, publicat pe site pentru dezbatere publică şi pe care acum îl 
aducem pentru aprobare în cadrul consiliului.  

Vreau să menţionez faptul că  între timp au apărut Normele Metodologice de 
stabilire, ajustare sau modificare a tarifelor  pentru activităţile specifice serviciului de 
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salubrizare a localităţilor, aceste norme au fost elaborate în baza art.6, lit.”i” din Legea 
serviciului de salubrizare a localităţilor nr.101/2006 şi au fost aprobate în data de 9 iulie 
2007. Este vorba de Ordinul Preşedintelui ANRSC  nr.109/2007, care a fost publicat în 
Monitorul Oficial în data de 6 august 2007 şi a ajuns la noi ieri în data de 7 august.  

Ţinând cont de prevederile acestor norme am solicitat conducerii SALUB, în 
speţă domnului director Josan, care este prezent aici, să îşi verifice   modul de 
fundamentare a ajustării tarifelor ţinând cont şi de aceste norme. Deci, dânşii au făcut 
această fundamentare a ajustării tarifelor, ţinând cont de prevederile apărute recent. 
Există fişa de fundamentare, conform normelor metodologice, şi SC Salub se încadrează 
în aceste propuneri de ajustare în normele metodologice care sunt prevăzute în Ordinul 
Preşedintelui ANRSC. 

Fundamentarea este cuprinsă în Nota de fundamentare, creşterile pentru 
populaţie sunt per total de  12%, la fel şi pentru agenţii economici, repartiţia acestor indici 
de creştere pe principalele articole ale cheltuielilor pe care dânşii le au cu prestaţia  de 
salubrizare la nivelul localităţii, sunt redate în tabele. Pentru eventuale date suplimentare, 
domnul director Josan este aici pentru a vă oferi eventuale date suplimentare.” 

 
-     d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria  care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de comerţ. 
 

În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  
D-nul Răceanu Viorel: 
„Am câteva probleme pe care vreau să le pun in discuţia consiliului, 

problema pe care o luăm în discuţie astăzi este deosebit de importantă, având în vedere 
că bărbatul numărul unu , preşedintele ţării ar trebui să se ocupe de această problemă, 
fiind considerată, după mine destul de importantă, şi iată că ne-a luat-o înainte deoarece 
eu mă gândeam din martie, aprilie să propun domnului primar să facem ceva în privinţa 
curăţeniei la nivel de oraş. 

Trebuie să discut în mod concret, noi nu trebuia să cedăm cu atâta uşurinţă 
să renunţăm la actuala rampă de gunoi sau groapă de gunoi din Hunedoara şi să 
transportăm la 60-70 km la Rapolt înainte de a avea pusă în funcţie această instalaţia de 
incinerare, şi aş vrea să mi se răspundă acum la şedinţă dacă se mai face, când se va 
face aceea instalaţie de incinerare. 

 Noi am aprobat acel proiect de hotărâre şi ştiu că ni s-a promis că în minim 
un an va funcţiona fabrica. 

Revin la problema noastră. Noi nu trebuia să cedăm în faţa celor de la 
mediu, să ducem în continuare gunoiul menajer la Hăşdat. Se putea foarte bine să se 
transforme cu cisterna apă, să fie stropită groapa pentru a nu mai lua foc. Se putea 
transporta praf de var pentru a se face dezinfecţia. Se putea face  un strat de pământ 
peste groapă şi puteam face şi pază armată, pentru a nu se mai răscoli zona. 

Noi am cedat, am fost obligaţi şi acum plătim. Nu am nimic împotriva 
proiectului de hotărâre, este bine fundamentat, dar spun că s-a greşit în legătură cu 
închiderea rampei de gunoi. 

Hunedoara este înconjurată de o centură de gunoi, începând din Valea 
Seacă unde este o adevărată rampă de gunoi, până la fostul ştrand, la pădurea Chizid, 
zona străzii Urcuşului, pe lângă combinat, zona Stufit, este o centură de rampe şi de gropi 
de gunoi şi nu se ia nici o măsură. 

Dacă se va continua aşa ne putem aştepta la lucruri neplăcute. Aş vrea să 
mai spun că s-au făcut gropi în zona gazometrului unde se transportă tot felul de deşeuri. 

Pe toate pâraiele şi văile sunt depozitate gunoaie. Trebuie să recurgem la 
măsuri foarte drastice, să facem o curăţenie generală să stăvilim aceste fapte.” 
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D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Sunt de acord cu d-nul consilier Răceanu cu ceea ce a expus în partea a 

doua a discursului său, aşa este, din păcate sunt foarte mulţi cetăţeni certaţi cu ordinea, 
care deversează diverse deşeuri spre  marginea localităţii, pe drumul care merge la 
vechiul depozit de gunoaie, pe str. Serei, pe Valea Seacă. Când sunt torente mari, în urma 
unor precipitaţii abundente toate gunoaiele sunt antrenate şi blochează colectorul de la 
Buituri şi vine apa pe străzi la vale. 

La Zlaşti, toate peturile, toată mizeria şi toţi cocenii de pe raza Zlaştiului, 
Groşului şi Boşului sunt aduse şi sunt oprite în stăvilarul de la Talc Dolomită. 

Deci, aici într-adevăr ar trebui mult mai mult făcut de către cei care sunt 
autorizaţi pentru a aplica sancţiuni, mă refer la Poliţia Comunitară, la Poliţia municipiului 
Hunedoara – cu care am avut diverse discuţii pe această temă, precum şi alte organe care 
ar avea competenţă să sancţioneze aceste contravenţii. 

În ceea ce priveşte vechiul depozit, poate aici d-nul consilier Mariş poate să 
ne lămurească, eu am înţeles că au fost nişte evaluări făcute în urmă cu câţiva ani vis-a-
vis de capacitatea depozitului, şi acele date de închidere, termene de închidere a 
depozitului, au fost stabilite împreună cu agenţia de mediu. Aceste termene au apărut ca o 
obligativitate reieşită dintr-o hotărâre de guvern dacă nu mă înşel. 

Dacă greşesc, pot să fiu contrazis. 
Acest termen era bătut în cuie în momentul în care eu am fost numit primar. 

Groapa s-a închis deoarece a ajuns la capacitate şi nu poate fi tratată cum aţi spus dvs. d-
nule consilier, nu putem să stropim şi să dăm cu var. Avem nişte obligaţii de mediu 
referitor la închiderea rampei, este un proces extrem de complex, presupune costuri 
ridicate la aproximativ 6 milioane de euro. 

De aceea am considerat şi am găsit o soluţie foarte bună realizarea acestei 
investiţii legate de incinerator, pentru că vom avea posibilitatea chiar dacă vom plăti 
costurile incinerării acelui gunoi din groapa veche, vom scăpa de el şi nu va mai trebui să 
închidem rampa veche ceea  ce presupunea şi monitorizarea pe un termen de 30 de ani 
de acum în acolo a vechiului depozit. Deci putem scăpa de el prin ardere, cu costuri mult 
mai mici. 

Referitor la investiţie, colegii mei ştiu că săptămâna trecută a fost şi avocatul 
firmei italiene, au preluat documentaţia, aceasta este deja studiată de cei de la Registrul 
Comerţului, urmează a se înregistra firma la Registrul Comerţului şi după aceea să fie 
demarată investiţia.” 

 
D-nul Răceanu Viorel: 
„Am o întrebare, oamenii îşi scot dimineaţa devreme, la ora 7 gunoaiele 

afară pe str. Aurel Vlaicu, str. Grădinilor şi str. Revoluţiei. La ora 12 încă maşina nu a 
ridicat acest gunoi. Maşina nu vine la timpul stabilit prin orar. Când se va face ordine? 
Programul trebuie respectat.”  

 
 
 
D-nul Josan Dan: 
„Vă pot răspunde la întrebare. Echipajul care deserveşte zona Chizid nu a 

început serviciul la ora 9 deoarece au avut defecţiuni la compactor, dar se va rezolva 
problema şi eu sunt convins că până la ora 15, toată zona oraşului vechi va fi deservită. 
După ora 15 se va lucra pe str. Carpaţi, Panait Cerna şi Zona Buituri. Se va lucra până în 
jur de ora 19.” 

 
D-nul Magheru  Liviu 
„Din activitatea curentă, aş dori să ştiu dacă d-nul director a făcut o statistică 

: cât  din gunoiul pe care-l ridică este într-adevăr gunoi menajer şi cât este gunoi care nu 
ar fi de competenţa dânşilor să-l ridice. 
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Mă refer la faptul că, în majoritatea zonelor unde sunt puncte de colectare a 
gunoiului, populaţia duce saci cu moloz, uşi, geamuri, mobilă veche, etc. e o mizerie de 
nedescris.  

În cadrul activităţii SALUB, s-a  discutat cu factorii problemă, pentru că  este 
o problemă deosebită. Sunt lucruri care ocupă spaţiu, nu sunt gunoaie menajere. 

Aş avea o propunere în acest sens, în momentul în care se primeşte avizul 
pentru modernizarea unui spaţiu, a unui apartament, trebuie să se menţioneze faptul că la 
sfârşitul lucrării trebuie să facă dovada modului în care a evacuat molozul şi unde l-a 
evacuat. 

 Noi am aprobat o metodologie ca cei de la SALUB să-l poată duce acest 
moloz, dar contra cost, etc.  ” 

 
D-nul Josan Dan: 
„Pe lună ducem în jur de 8.000 de mc de gunoi la rampa din Rapolt, circa 10-

15% din acest gunoi nu este gunoi menajer. Cât a fost depozitul de la Hăşdat duceam 
aceste reziduri cu bascula, nu se plătea pentru depozitarea lor. 

 Noi am anunţat asociaţiile de proprietari, că după data de 1 ianuarie, aceste 
deşeuri – altele decât deşeurile menajere - nu mai pot fi transportate fără taxă.  

Problema est următoarea: avem foarte puţine apeluri de ridicare acestor 
reziduri şi acestea sunt de la agenţi economici, nu avem apeluri de la asociaţiile de 
proprietari. 

Pentru punctele gospodăreşti, unde se depun astfel de deşeuri, noi am făcut 
un program : marţi şi vineri – se pot depozite deşeuri pentru a fi ridicate. Vreau să vă spun 
că se depun astfel de deşeuri şi în alte zile din săptămână, deci nu se respectă nici cele 
mai elementare reguli. Nu avem sprijin din partea asociaţiilor de proprietari.” 

 
D-nul Primar Nicolae Schiau: 
„Această acţiune se derulează în comun, SALUB şi cu ajutorul Primăriei, noi 

punem la dispoziţia SALUB tractoare, de 2 ori pe săptămână pentru a se ridica resturile de 
moloz, de tâmplărie şi de mobilier.” 

 
Întrucât nu  mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 

hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.160/2007 se aprobă în unanimitate.  

 
 
 
D-nul Bar Sorin  Daniel : 
"D-lor consilieri, d-nul consilier Artean Mircea, şi-a exprimat dorinţa de a fi 

învoit. Vă rog să votaţi.”  
 
Propunerea de învoire a d-nului consilier  Artean Mircea a fost aprobată în 

unanimitate. 
 
La punctul 2 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul a 2/3 din 

numărul consilierilor în funcţie).  
-  d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria  care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-lui  Buzea Gheorghe care prezintă raportul comisiei de urbanism. 
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Întrucât nu  sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 
hotărârii pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.161/2007 se aprobă în unanimitate.  

 
La punctul 3 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul majorităţii 

consilierilor în funcţie).  
-  d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare  

- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria  care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nei Chiş-Şerban Ana Aurelia care prezintă raportul comisiei de cultură. 

 
Întrucât nu  sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 

hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.162/2007 se aprobă în unanimitate.  

 
 
La punctul 4 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul majorităţii 

consilierilor în funcţie).  
-  d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare  

- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria  care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nei Chiş-Şerban Ana Aurelia care prezintă raportul comisiei de cultură. 

 
Întrucât nu  sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 

hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.163/2007 se aprobă în unanimitate.  

 
La punctul 5 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul majorităţii 

consilierilor în funcţie).  
-  d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare  

- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria  care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nei Chiş-Şerban Ana Aurelia care prezintă raportul comisiei de cultură. 

 
Întrucât nu  sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 

hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.164/2007 se aprobă în unanimitate.  
 
La punctul 6 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul majorităţii 

consilierilor în funcţie).  
                   -     d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare  

- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria  care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nei Chiş-Şerban Ana Aurelia care prezintă raportul comisiei de cultură. 
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Întrucât nu  sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 
hotărârii pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
 

Având în vedere faptul că art. 4 din cadrul proiectului de hotărâre are caracter 
individual (cu privire la persoane) votul va fi secret.  

Se ia o pauză de 5 minute pentru numărarea voturilor şi încheierea procesului-
verbal de către comisia de validare. 

Comisia de validare, numită în temeiul art.32 din Legea administraţiei publice 
locale nr.215/2001, aprobată prin Hotărârea Consiliului local nr.124/2004, modificată prin 
Hotărârea Consiliului local nr.129/2004, procedând la numărarea buletinelor de vot privind 
echipei  pentru managementul proiectului de investiţii “Modernizare Grădina Zoologică 
Hunedoara”, a constatat următoarele: 

 
1. Demeter Ladislau – Director Tehnic – Direcţia Tehnică 19 voturi”pentru” 
2. Liana Mirea – Director Economic – Direcţia Economică 19 voturi”pentru” 
3. Nimu Ioan – şef Birou Investiţii 19 voturi”pentru” 
4.Suzana Ricea – inspector – Compartiment Integrare Europeană 19 voturi”pentru” 
5. Lavinia Simona Dreghin – Compartiment Protecţia Mediului 19 voturi”pentru” 
 

În urma acestor rezultate,  echipa pentru managementul proiectului de 
investiţii “Modernizare Grădina Zoologică Hunedoara”, este următoarea : 

 
1. Demeter Ladislau – Director Tehnic – Direcţia Tehnică; 
2. Liana Mirea – Director Economic – Direcţia Economică; 
3. Nimu Ioan – şef Birou Investiţii; 
4. Suzana Ricea – inspector – Compartiment Integrare Europeană; 
5. Lavinia Simona Dreghin – Compartiment Protecţia Mediului. 

 
Art.5-6 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.165/2007 se aprobă în unanimitate.  
 
La punctul 7 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul majorităţii 

consilierilor în funcţie).  
-  d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare  

- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria  care prezintă raportul comisiei juridice. 
- d-nei Chiş-Şerban Ana Aurelia care prezintă raportul comisiei de cultură. 

 
Întrucât nu  sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 

hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Având în vedere faptul că art. 1 din cadrul proiectului de hotărâre are 

caracter individual (cu privire la persoane) votul va fi secret.  
Se ia o pauză de 5 minute pentru numărarea voturilor şi încheierea 

procesului-verbal de către comisia de validare. 
Comisia de validare, numită în temeiul art.32 din Legea administraţiei publice 

locale nr.215/2001, aprobată prin Hotărârea Consiliului local nr.124/2004, modificată prin 
Hotărârea Consiliului local nr.129/2004, procedând la numărarea buletinelor de vot privind 
numirea delegaţiei municipiului Hunedoara ce va participa la  sărbătoarea oraşului 
Szombathely-Ungaria, a constatat următoarele: 
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1. Jitian Simion – Viceprimar  19 voturi”pentru” 
2. Băloiu Maria – consilier local 19 voturi”pentru” 
3. Magaon Jane – consilier local 18 voturi”pentru” 
4. Gyorfi Jeno – consilier local 19 voturi”pentru” 
A mai întrunit un vot d-nul consilier Şerban Ioan Daniel 
 
În urma acestor rezultate delegaţia municipiului Hunedoara ce va participa la  

sărbătoarea oraşului Szombathely-Ungaria, este următoarea: 
 

- Jitian Simion – Viceprimar  
- Băloiu Maria – consilier local 

                   -    Magaon Jane – consilier local 
- Gyorfi Jeno– consilier local 
 

Art. 2-5 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.166/2007 se aprobă în unanimitate.  
 
D-nul Viceprimar  Simion Jitian: 
 „D-nilor colegi, conform prevederilor legale, vă aduc la cunoştinţă faptul că 

în perioada 30 august - 10 septembrie 2007 îmi voi efectua concediul de odihnă.” 
 
 
D-nul Bar Sorin Daniel : 
 „Întrucât am epuizat ordinea de zi, declar închisă şedinţa de azi a consiliului 

local." 
 
 
 
PREŞEDINTE,                  SECRETAR,                  ÎNTOCMIT,   
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 


